

亞洲大學 Asia University

112 學年度大學進修學士班入學新生 4 學年課程規劃

Undergraduate Continuing Education Bachelor's Program Curriculum Plan for Freshmen of the Academic Year 2023

製表日期：112 年 09 月 19 日

112.10.04 校課程委員會通過

Date of Preparation: September 19, 2023 Approved by the Curriculum Committee on October, 4, 2023

系別：社會工作學系 畢業總學分：128 學分

Department: Department of Social Work Total Credits Required for Graduation: 128 Credits

類	別	科目名稱	英文名稱	修課 年級	修課 學期	學分數	每週上課時數		備 註
							講授	實習(驗)	
校 定 必 修 24 學 分	基 礎 教 育 18 學 分	體育(一)	Physical Education (1)	一	上	0	2	0	
		英文閱讀與寫作(一)	English reading and writing (1)	一	上	2	2	0	
		體育(二)	Physical Education (2)	一	下	0	2	0	
		英文閱讀與寫作(二)	English reading and writing (2)	一	下	2	2	0	
		實用英文	Practical English	二	上	2	2	0	
		文學與生活	Literature and Life	二	下	2	2	0	
		健康與生活	Health and life	二	下	2	2	0	
		歷史與文化	Introduction& analysis of history and culture	三	上	2	2	0	
		資訊與科技	Information and Technology	三	上	2	2	0	
		法律與生活	Law & life	三	下	2	2	0	
	美學素養	Esthetics accomplishment	三	下	2	2	0		
	通 識 選 修 6 學 分	通識博雅課程	General Required (Core) Courses			6	每科目 各 2	0	1.通識博雅課程分為 4 類： (1)人文類-1 (2)社會類-2 (3)自然類-3 (4)生活應用類-4 2.修習規定：不限類別，修滿 6 學分，始得畢業。 3.通識教育開授科目，請參閱本校通識教育中心公布之課程規劃。
系 定 必 修 53 學 分		心理學	Introduction to psychology	一	上	3	3		
		社會工作概論	Introduction to Social Work	一	上	3	3		
		社會學	Introduction to Sociology	一	下	3	3		
		人類行為與社會環境	Human Behavior and Social Environment	一	下	3	3		
		社會福利概論	Introduction to Social Welfare	一	下	3	3		
		社會心理學	Introduction to Social Psychology	二	上	3	3		
		社會團體工作	Social Groupwork	二	上	3	3		
		社會統計	Social Statistics	二	上	3	3		
		社會工作實務導論	Introduction to Social Work Practicum	二	下	2	2		
		社區組織與社區發展	Community Organization and Community Development	二	下	3	3		
		社會個案工作	Social Casework	二	下	3	3		
		社會工作研究法	Social Work Research Methods	三	上	3	3		
		方案設計與評估	Program Planning and Evaluation	三	上	3	3		

註一：本系學生應修畢 128 學分(含)以上始能畢業，其中含「校定必修」24 學分(由通識中心規劃「基礎教育課程」及「通識選修課程」、系定必修 53 學分、專業選修 35 學分、自由選修 16 學分(可從本系專業選修或他系選修課程)。

Note 1: Students in this department must complete a minimum of 128 credits to graduate. This includes 24 credits of "University Required Courses" (planned by the General Education Center as "Basic Education Courses" and "General Education Elective Courses"), 53 credits of departmental required courses, 35 credits of professional electives, and 16 credits of free electives (which can be chosen from either departmental professional electives or electives from other departments).

註二：若因課程學分數變動無法完成必選修學分者，可至日間部補修相同課程，或是提系課程委員會至校外選修相同課程。

Note 2: If unable to complete required credits due to changes in course credit requirements, students may make up for them by taking the same courses in the daytime department or by obtaining approval from the department curriculum committee to take the same courses outside the university.

※其他畢業門檻請參考：<http://ged.asia.edu.tw/04.htm>

※For other graduation requirements, please refer to: <http://ged.asia.edu.tw/04.htm>

系所主管簽章:

學院院長簽章:

Department Head's Signature: _____ College Dean's Signature: _____